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摘要  基于F-逻辑和O-逻辑，提出了一种带值限制的本体形式表示语言。一个本体包括类框架、槽框架、类槽框
架以及个体框架。本体通过槽的框架来说明对该槽的一般值限制。本体中的一个类和一个槽对应着一个类槽；并
且通过类槽的框架来说明用该槽来对这个类进行描述时的特定的值限制。在给出了本体的形式语法后，讨论了本
体的继承机制；并且通过具体示例来对本体以及继承机制进行阐述。 
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  Abstract
  Based on F-logic and O-logic，a formal description language of ontologies with value restrictions is proposed.An ontology 
includes class frames，slot frames，class-slot frames，and individual frames.Value restriction specification on each class is 
discussed in ontologies.In slot frames，general value restrictions of slots are described.For each slot and each class，there 
is a class-slot frame representing the specific value restrictions of the slot when describing the class.After giving the formal 
syntax of ontologies，the inheritance mechanism of ontologies are discussed，and a sample ontology is given to illustrate 
the inheritance in ontologies.
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